
کشتی با کنکور این بار در بهارستان
رئیس کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس از بررسی حذف کامل کنکور خبر داد:  رئیس کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس، 

حذف کامل کنکور را از دســتور کارهای کمیسیون 
آموزش اعلام کرد و گفــت: در حال طراحی فرایندی 
هستیم که بر اســاس آن افراد بتوانند بر اساس سوابق 
تحصیلی بدون کنکور در رشته مورد علاقه و دانشگاه 
هدف خود تحصیل کننــد. به گــزارش ایرنا علیرضا 
منادی ســفیدان با بیان اینکه از هزاران رشته کنکور، 
فقط در حدود ۲۵ رشته رقابت وجود دارد، افزود: در ۸۵ 
درصد رشته ها امکان استفاده از سابقه تحصیلی برای 
ورود دانشجو بدون امتحان کنکور وجود دارد. رئیس 
کمیسیون آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس، با اشاره 
به هزینه بالای کلاس های کنکور برای خانوارها تصریح 
کرد: هزینه کلاس های کنکور الان رقم قابل توجهی از 
سبد خانوار را به خود اختصاص می دهد و دانش آموزان 
در این کلاس ها مطالبی را یاد می گیرند که تنها مصرف 
آن ها کنکور است و ارزش دیگری ندارد. منادی سفیدان 
درباره احتمال ســلیقه ای شــدن انتخاب دانشجو در 
مقاطع ارشد و دکتری در صورت حذف کنکور نیز گفت: 
در حال برنامه ریزی برای حذف کنکور در مقاطع ارشد 
و دکتری هستیم به طوری که اعمال سلیقه کمتر شود 
و افراد لایق انتخاب شوند. وی حذف شهریه دانشگاه ها 
را در دستور کار کمیســیون آموزش مجلس دانست 
و گفت: دنبال حذف شــهریه در دانشگاه ها هستیم به 
طوری که شهریه بعد از فراغت از تحصیل دانشجو از وی 
گرفته شود. منادی سفیدان با بیان اینکه الان به صورت 
یک ساله وام های شهریه به نام وام ضروری به دانشجویان 
نیازمند داده می شود، گفت: به دنبال این هستیم که این 
وام را با بازپرداخت چهارساله  بدهیم و دانشجو در طول 
تحصیل دغدغه شهریه نداشــته باشد. معاون پیشین 
امور مجلس دانشگاه آزاد اســلامی درباره گلایه های 
صندوق رفاه دانشجویان درباره پرداخت نشدن وام های 
دانشجویی از سوی برخی فارغ التحصیلان نیز گفت: وام 
دانشجویی جزئی از تسهیلات حاکمیت به دانشجویان 
است و بانک ها موظف به تامین آن هستند. ضمن اینکه 

وام های داده شــده به دانشــجویان رقم قابل توجهی 
نیست.

برگزاری نیمه حضــوری- نیمه مجازی 
کلاس ها در سال جدید تحصیلی

منادی سفیدان با توجه به پیک دوم کرونا گفت: احتمال 
برگزاری کلاس ها در ســال جدید تحصیلی به شکل 
مجازی زیاد اســت. بنابراین مجلــس دنبال تقویت 
زیرساخت های آموزش مجازی برای بهبود این شکل 
از آموزش است. رئیس کمیسیون آموزش، تحقیقات و 

فناوری مجلس، خواستار توجه به شیوع بیماری کرونا 
در محیط های آموزشی شد و افزود: سال آینده تحصیلی 
نیمه مجازی-نیمه حضوری خواهد بود. درس هایی که 
آزمایشگاه و کار عملی دارند با رعایت پروتکل به صورت 
حضوری برگزار خواهند شد. منادی سفیدان در خصوص 
مشکلات برخی دانش آموزان در اســتفاده از نرم افزار 
آموزشی »شاد« نیز گفت: نرم افزار »شاد« حرکت خوب 
و موفقی بود و در زمانی کوتاه پوشش بالای ۸۰ درصد را 
برای آموزش دانش آموزان در سراسر کشور ارائه کرد که 

پوشش قابل قبولی است ولی به هر حال هر نرم افزاری 
در ابتدای کار مشکلاتی هم دارد.

دانشجو نباید دغدغه شهریه داشته باشد
منادی سفیدان، حذف کامل کنکور را از دیگر 
دستور کارهای کمیسیون آموزش اعلام کرد و گفت: 
در حال طراحی فرایندی هســتیم که بر اســاس آن 
افراد بتوانند بر اساس ســوابق تحصیلی بدون کنکور 
 در رشته مورد علاقه و دانشــگاه هدف خود تحصیل 

کنند.

 تلاش ما ساختن شهری 
تاب آور است

 حمید بختیاری / گروه جامعه: شــهردار 
کرج در مراسم بهره برداری از سوله مدیریت 
بحران-ورزشی در منطقه۱۰ با بیان اینکه با 
وجود مشکلات اقتصادی سال گذشته موفق 
به جــذب ۸۵درصد بودجه عمرانی شــدیم 
که این عدد در روزهــای خوبِ اقتصادی نیز 
کم نظیر اســت گفت: تــلاش می کنیم این 
درصد در سال جاری به بالای ۹۰برسد. علی 
کمالی زاده در ادامه با اشــاره به بهره برداری 
از ســوله مدیریت بحران-ورزشی منطقه۲ 
تا چند هفته آینده خاطرنشــان کرد: یکی از 
اهداف مجموعه مدیریت شهری تبدیل کرج 
به شــهری تاب آور و پایدار برای شهروندان 
است. شــهردار کرج عنوان کرد: این سوله ها 
در نقاطی از شــهر که در بافت فرسوده قرار 
دارند و از لحــاظ مقابله با زلزلــه تاب آوری 
کمتری دارند، ســاخته می شــوند. به گفته 
این مسئول مجموعه مدیریت شهری تلاش 
می کند با برنامه ریزی لازم و حمایت اعضای 
شــورا پروژه های متنوعی را تا پایان سال به 
بهره برداری برساند. کمالی زاده در پایان گفت: 
امیدوارم با بهره برداری این پروژه ها و خدماتی 
که به شــهروندان در زمینه مدیریت بحران 
و افزایش سرانه های ورزشــی ارائه می کنیم 
بتوانیم حداقل های لازم را در حوزه مدیرت 
بحران در سطح شهر ایجاد و زیرساخت های 

لازم را فراهم کنیم.

 خطر داروهای تقلبی 
درمان کرونا

ایســنا: رئیس مرکــز روابــط عمومی و 
اطلاع رســانی وزارت بهداشت ضمن هشدار 
نسبت به مصرف خودســرانه »فاویپیراویر« 
در درمان کرونا گفــت: فاویپیراویر اکنون در 
داخل کشور تولید شــده و در چرخه توزیع 
است و »رمدسیویر« نیز در روزهای آتی توزیع 
خواهد شــد. جهانپور با بیــان اینکه مصرف 
خودســرانه داروها بدون تجویز پزشــک به 
شکل کلی برای بیماران مشکل  آفرین است 
گفت: ازجمله این داروها اســتفاده از داروی 
فاویپیراویر است. مصرف خودسرانه این دارو 
می تواند مشکلاتی را ایجاد کند که البته این 
موضوع خاص این دارو هم نیست. با توجه به 
اینکه در ماه های آینده انتظار بروز آنفلوآنزا را 
داریم قاعدتاً این دارو که در فهرست دارویی 
کشور اســت می تواند منجربه پدیده تجویز 

خودسرانه آن شود.

صدور بیش از ۹هزار مجوز 
سقط  درمانی در سال۹۸

 ایرنا: کارشــناس معاینات بالینی سازمان 
پزشکی قانونی گفت: ســال گذشته ۹ هزار و 
۱۰ مورد مجوز سقط درمانی در کشور برای 
متقاضیان صادر شده اســت. آسیه جعفری 
افزود: در سال گذشته ۱۲ هزار و ۲۸۰ مراجعه 
کننده به پزشکی قانونی برای سقط درمانی 
داشتیم که از این تعداد مراجعه کننده برای 
۸ هزار و ۳۶۱ مورد بــه دلیل ناهنجاری های 
جنینی و ۶۴۹ مورد هــم برای دلایل مادری 
مجوز سقط درمانی صادر شد. وی ادامه داد: 
در سال گذشته درمجموع برای ۳ هزار و ۲۷۰ 

مورد مجوز سقط درمانی داده نشد. 

ساخت ۲۰۰واحد مسکن 
ارزان قیمت درمحله هرندی

باشــگاه خبرنگاران جوان: مدیرعامل 
بنیاد احســان گفت: ســتاد اجرایی فرمان 
حضرت امام)ره( اعلام آمادگی کرده تا ۲۰۰ 
واحد مســکن ارزان قیمت در محله هرندی 
ساخته شود.»محمد ترکمانه اظهار کرد: بار ها 
دستگاه های اجرایی تلاش زیادی کردند که 
بتوانند مسائل محله هرندی را حل کنند اما 
امروز شاهد هســتیم که علی رغم تلاش های 
صورت گرفته مشکلات محله پابرجاست. او 
گفت: بنیاد احسان از یک سال گذشته در این 
منطقه و محله ورود کرد و جلسات متعددی 
را با دستگاه های مختلف برگزار کرد. ترکمانه 
گفت: در همین راستا به عنوان اولین حرکت 
قرارگاه مرکــزی جبهه مردمــی هرندی را 

راه اندازی کردیم.«

هشدار پلیس فتا به گیمرها
شهر خبر: رئیس مرکز تشخیص و پیشگیری 
از جرایم رایانه ای پلیس فتا ناجا گفت: امروزه 
خرید و فــروش اکانت بازی هــای رایانه ای 
در فضای مجــازی به کاری عــادی تبدیل 
شده است. ســرهنگ رجبی افزود: برخی از 
کاربران با رســاندن بازی بــه مراحل بالا به 
فروش اکانت آن اقدام می کننــد اما در این 
میان افراد ســودجو با سوءاســتفاده از این 
موضوع دســت به کلاه برداری زده و پس از 
دریافت وجــه از تحویــل دادن اکانت بازی 
خودداری می کنند. وی گفت: به کاربرانی که 
قصد فروش اکانت بازی خود را دارند توصیه 
می کنیم تا زمان دریافت وجــه مورد توافق 
 از واگذاری اکانت خود بــه دیگری اجتناب

 کنند.
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کاهش حبس؛ راهکاری عادلانه   
برای نظم عمومی بهتر

ســیدامیررضا انوار/ حقوق دان و وکیل 
دادگستری

یکی از اولویت هایی که باید مجلس جدید دنبال 
کند تصویب نهایی طرح کاهش مجازات حبس 
تعزیری است که در دوره قبل مجلس با ۱۳ ایراد 
از سوی شورای نگهبان روبه رو شده بود و با رفع 
این ایرادها امید می رود مجازات حبس در برخی 
جرایم بــه خصوص جرایم علیــه اموال تقلیل 
یابد. یکی از بهتریــن بخش های طرح کاهش 
مجازات حبس تعزیری مربوط به کاهش مجازات 
حبس در جرایم علیه اموال است که این بخش 
با ایراد شــورای نگهبان مواجه نشده است و در 
صورت تصویب نهایی می تواند جمعیت کیفری 
و زندانیان را به صورت قابل توجهی کاهش دهد. 
جرایم کلاه بــرداری و در حکــم کلاه برداری و 
شــروع به جرم کلاه برداری و انتقال مال غیر از 
جرایم علیه امــوال در حقوق جزای اختصاصی 
اســت. مطابق تبصره یک ماده یــک ماده یک 
قانون تشدید مجازات مرتکبان ارتشا، اختلاس و 
کلاه برداری و رأی وحدت رویه شماره ۵۹۴ سال 
۱۳۷۳ هیئت عمومی دیوان عالی کشور، حبس 
کمتر از یک ســال برای مرتکبان کلاه برداری، 
جایز نبوده و تبدیل و تخفیف مجازات محکوم به 
جزای نقدی برخلاف نص قانونی تلقی می شود 
و حتی اعمال ماده ۴۸۳ قانون آیین دادرســی 
کیفری سال ۱۳۹۲ )تخفیف و تبدیل مجازات( 
در خصوص جرم کلاه برداری غیرممکن است 
چون کلاه برداری ازجمله جرایمی است که جنبه 
عمومی دارد. بنابراین گذشــت شاکی و مدعی 
خصوصی تاثیری در اصل موضــوع و مجازات 
محکوم نداشت. مجازات تعزیری به مجازات هایی 
گفته می شود که در شرع پیش بینی نشده است 
و به نظر قاضی واگذار شــده اســت. این قبیل 
مجازات ها برای جرایم خاص در نظر گرفته شده 
و کلًا مقرراتی است که برای حفظ نظم ومنافع 
عمومی و مصلحت اجتماع در نظر گرفته شده 
اســت. پس وقتی جرم موجب برهم زدن نظم 
و امنیت عمومی جامعه باشــد حتی با گذشت 
شاکی و مدعی خصوصی و جبران زیان و رد مال 
هم تعقیب این جرائم متوقف نمی شود لذا به این 
قبیل جرم ها، جرایم غیرقابل گذشت می گویند. 
درواقع هدف از در نظــر گرفتن جنبه عمومی 
جرم، صرفاً مجــازات و محکومیت کیفری فرد 
متهم نیست بلکه هدف اصلی حفظ نظم عمومی 
و مصلحت عمومی است و این جنبه بر خصوصی 
بودن جرم برتری و رجحان دارد لذا این جرایم 

جرم عمومی غیرقابل گذشت است.

یادداشت

با کارگر متخلف چگونه باید 
برخورد کرد؟

باشگاه خبرنگاران جوان: یک کارشناس 
حوزه اختلافات کارگــری و کارفرمایی گفت: 
تنها راه قانونی برخورد با کارگر متخلف تأسیس 
کمیته انضباط کار و ارجاع هــر نوع تخلف به 
این کمیته است. وحید حاجی زاده اظهار کرد: 
اعلام عدم موافقت کارفرما با اســتعفای کارگر 
و سپس ممانعت از ورود کارگر به محل کارگاه 
در حکم اخراج کارگر از ســوی کارفرما بوده و 
صدور رأی بازگشــت به کار توسط مراجع حل 
اختلاف وزارت کار را به همراه خواهد داشت. او 
با بیان اینکه چنان چه کارگر پس از صدور رأی 
قطعی بازگشت به کار اعلام عدم تمایل به ادامه 
همکاری کند از سنوات خدمت ۴۵ روز بهره مند 
خواهد شــد گفت: اخراج کارگران و کارمندان 
جز در صورت ارتکاب قصور و تقصیر و اثبات آن 
امکان پذیر نخواهد بود. وی افزود: تنها راه قانونی 
برخورد با کارگران نامطلوب،تأســیس کمیته 
انضباط کار، تشکیل پرونده برای تمام پرسنل و 
ارجاع هر نوع تخلف به این کمیته است. وی با 
بیان اینکه تشخیص کارفرما درخصوص اخراج 
کارگران ممکن اســت شــخصی و غیراصولی 
باشــد ادامه داد: اگر کارگر کارفرما را تهدید به 
خراب کاری و قصور در کار کند تا جرمی اتفاق 
نیفتد، اخراج کارگر وجه قانونی نخواهد داشت. 
حاجی زاده بیان کرد: در صورت عملی شــدن 
تهدید ها هم اخراج کارگر و هم اخذ خسارت وارد 
شده از سوی کارگر قابل مطالبه از سمت کارفرما 
خواهد بود. او با بیان اینکه چنان چه اخراج کارگر 
ناشی از تعطیلی شرکت باشد و امکان بازگشایی 
وجود نداشته باشد این اخراج موجه است و کارگر 
در این حالت مستحق دریافت سنوات خدمت به 
ازای هر سال یک حقوق دریافتی است، افزود: 
اگر تعطیلی موقت باشد کارگر فقط تعلیق از کار 
می شود و پس از شروع به کار شرکت مجدداً ابقا 

به کار خواهد شد.

دانستنی های حقوقی

ریشه نابرابری ها، بی عدالتی در فرصت های یادگیری استمجلس برای اجرای قانون تسهیل ازدواج طرحی جدید ارائه می کند
مهر: رئیس فراکسیون زنان مجلس گفت: اجرای قانون تســهیل ازدواج نیازمند تصویب آیین نامه از ســوی دولت است اما به دلیل 
زمان بربودن این امر، مجلس برای عملیاتی شدن آن طرح جدید ارائه خواهد داد. فاطمه قاسم پور درخصوص اجرای طرح تسهیل ازدواج 
توسط مجلس یازدهم گفت: این قانون سال ۸۴ تصویب شده اما با گذشت ۱۵ سال از گذشت تصویب آن هنوز اجرا نشده است. در حال 
حاضر به دلیل استنکاف دولت از اجرای این قانون موضوع به مراجع قضایی رســیده اما مجلس در این دوره برای اجرای آن برنامه ای 
خاص دارد. وی درباره طرح های پیشنهادی در راستای اجرای قانون تسهیل ازدواج عنوان کرد: موضوع صندوق ذخیره خانواده و مسکن 
جوانان ازجمله مواردی است که لازم است برای عملیاتی شــدن آن ها به صورت مجزا طرح ارائه کنیم و این موضوع حتماً در مجلس 

یازدهم پیگیری خواهد شد.

 ایرنا: وزیر آموزش و پرورش با تاکید بر اینکه ریشه همه نابرابری ها در قدرت، ثروت یا در منزلت ناشی از نابرابری در فرصت های یادگیری 
است گفت: در نتیجه کاستن از فاصله های جنسیتی در امر برخورداری از آموزش و دسترسی به فرصت های برابر با مردان و پسران برای 
زنان و دختران گام بسیار مهم و اساسی در جهت میل به عدالت محسوب می شود. محســن حاجی میرزایی افزود: آموزش و پرورش 
هم متقابلًا از همکاری با معاونت امور زنان در راستای توســعه گفت وگوی بین خانواده و بین نسلی، آموزش حقوق کودک، بهداشت 
دختران و کودک یاری استقبال می کند. وزیر آموزش و پرورش با یادآوری اینکه جامعه ما از جهت مسئولیت های اجتماعی ضعف دارد 
 تصریح کرد: هر چه بتوانیم این مسئولیت ها و مهارت ها را توسعه دهیم به ساختن یک نسل سالم تر و با نشاط  تر و جامعه شکوفاتر کمک

 کرده ایم.

عکس خبر 

ماموران کلانتری ۱۳۴ شهرک قدس طی عملیاتی 
۵ نفر از سارقان منازل، خودرو، تلفن همراه و غیره را 
کشف و دستگیر کردند.
 مریم کامیاب/ خبرگزاری مهر

کشف و انهدام باند سارقان در 
شهرک قدس

روان شناسیسلامتخبر ویژه
مجله پزشکی نیوانگلند خبر داد:

واکسنی که توانست مقابل کرونا بایستد
وزارت بهداشت اعلام کرد:

توصیه های تغذیه ای به سالمندان در بحران کرونا
روان شناس و مشاور:

آنچه درباره برخورد با افراد دوبه هم زن باید بدانیم

اقتصاد۲۴: در مطالعه ای کــه در ۱۴جولای در مجله پزشــکی 
»نیوانگلند« منتشر شد محققان از نتایج اولین واکسن کووید۱۹ روی 
افراد مورد آزمایش گزارش کرد. گفته می شود که این آزمایش روی 
۴۵ نفر از داوطلبان سالم انجام شده تا از ایمنی واکسن اطمینان حاصل 
شود. آزمایشــی که نتایج آن از اثربخش بودن واکسن خبر می دهد. 
»مدرناتراپتیکس« شرکت بیوتکنولوژی مستقر در ماساچوست به 
همراه محققان انستیتوی ملی آلرژی و بیماری های عفونی اقدام به 
تولید واکســنی برای مقابله با کرونا کرده اســت. این شرکت اولین 
نتایج خود از آزمایش های انجام شده روی این واکسن را در بیانیه ای 
در ۱۸می منتشــر کرد. طبق این بیانیه ۴۵نفر از داوطلبان در گروه 
سنی ۱۸ تا ۵۵ سال در موسسه تحقیقات بهداشتی کیسر پرمننت در 
واشنگتن، سیاتل یا در دانشگاه اموری در آتلانتا اعلام آمادگی کردند. 
این واکسن در ۱۶ مارس دو ماه پس از انتشار اطلاعات ژنتیکی ویروس 
کووید۱۹ روی داوطلبان آزمایش شد. در این آزمایش همه داوطلبان 
یکی از سه سطح دوز واکسن را دریافت کردند. پس از چندی نتایج 
آزمایش از عدم بروز عوارض جدی در رابطه با واکســن در هر یک از 
دوز های مصرفی خبر داد اگرچه بیش از نیمی از شــرکت کنندگان 
در این مطالعه که واکســن را دریافت کردند، علایم جزئی ازجمله 

خستگی، سردرد، لرز و درد در محل تزریق را تجربه کردند.

ایسنا: با افزایش ســن به علت کاهش تحرک بدنی، نیــاز به انرژی کم 
می شــود و در دوران قرنطینه خانگی جهت پیشگیری از کووید۱۹ که 
تحرک بدنی کمتر هم شده لازم است برای محدودکردن دریافت انرژی، 
غذاهای کم حجم و غنی از مواد مغذی بیشتر مصرف شود و مصرف مواد 
شــیرین و چربی ها نیز کاهش یابد. بنابر اعلام دفتر بهبود تغذیه جامعه 
وزارت بهداشت در دوران شیوع کرونا و باتوجه به کم تحرکی سالمندان، 
مهم ترین توصیه تغذیه ای برای این ســنین مصرف غذاهای ســاده و 
کم حجم است؛ به شکلی که تمام نیازهای فرد به مواد مغذی تأمین شود. 
نکته اساسی در برنامه غذایی سالمندان مصرف موادغذایی کم چربی و 
کم کلسترول مانند شیر و لبنیات کم چرب، کاهش مصرف روغن، کره، 
خامه و ... همچنین مصرف غذاهای کم نمک و پرفیبر براساس هرم غذایی 
است. مصرف کافی منابع غذایی پروتئینی هم برای تقویت سیستم ایمنی 
بدن ضروری است. بنابراین سالمندان باید پروتئین مورد نیاز بدن خود را 
از منابع غذایی حاوی پروتئین مانند گوشت های کم چربی، مرغ، ماهی، 
سفیده تخم مرغ، فرآورده های لبنی بدون چربی یا کم چربی )شیر، ماست 
و پنیر( تأمین کنند. حبوبات نیز از منابع گیاهی پروتئینی هستند که اگر 
با غلات مصرف شوند تمامی نیاز بدن به پروتئین را تأمین می کنند. به طور 
کلی مصرف روزانه حداقل دو واحد از گروه گوشت و تخم مرغ و یک واحد 

حبوبات برای تأمین پروتئین مورد نیاز سالمندان لازم است.

پارسیک: یاسر مهدویان، روان شــناس و مشاور درباره افراد دوبه هم زن 
اظهار کرد: هر شخصی شاغلی تا زمان بازنشستگی بیش از یک سوم از 
عمر خود را در محیط کار سپری می کند، پس حیاتی ست که در محیطی 
آرام و بدون تنش فعالیت کند و تمرکز و انرژی خود را برای پیشــرفت 
شغی و بازدهی بیشتر به کار گیرد. این روان شناس بیان کرد: متاسفانه نه 
تنها در جامعه ما بلکه در تمام جوامع شاهد این هستیم که تقریباً در اکثر 
محیط های کاری افرادی وجود دارند که خودآگاه یا ناخودآگاه محیط 
کار را تبدیل به یک محیط پر تنش و عذاب آور برای دیگر همکاران خود 
می کنند. این افراد با خبرچینی یا اصطلاحاً دوبه هم زنی کردن، فشــار 
روانی زیادی برای دیگر همکاران خود به وجــود می آورند. وی درباره 
راهکار های برای برخورد با افراد دوبه هم زن تصریح کرد: ســعی کنید 
کمترین ارتباط را با این اشخاص داشته باشید و قطعاً با کم محلی کردن 
و یا صمیمی نشدن می توانید به این دســتاورد برسید. اگر به هر دلیلی 
مجبور شدید با آن ها در ارتباط زیادی باشــید مثلًا هر دو در یک اتاق 
و دفتر کار می کنید باید خیلی مراقب محتوای گفت وگوهایتان باشید. 
هرگز با او درددل نکنید زیرا افــراد دوبه هم زن صلاحیت درددل کردن 
را ندارند. زمان هایی که او در مورد هر موضوعی با شما صحبت می کند 
سعی نکنید با او همراهی کنید بلکه کاملًا بی تفاوت باشید و تمرکزتان 

را روی کار بگذارید.

الهه امیری/ گروه جامعه: کرونا با آغاز فصل 
گرما به تاخت و تاز خود ادامــه می دهد و موج دوم 
کرونا شاید کمی جدی تر از موج اول کرونا باشد و در 
ادامه  این روند با افزایش شیوع و قرمز شدن وضعیت 
شــهرهای مازندران قربانیان بیشتری گرفته است 
که اجرای تعطیلی اماکن پر خطر را قوت می بخشد. 
ســتاد مبارزه با کرونا عقیده دارد عادی ســازی در 
مواجهه با کرونا از علل مهم روند افزایشی مبتلایان 
به کووید۱۹ بوده است. جان بابایی معاون درمان وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در نشست ستاد 
مقابله با کرونای مازندران در ساری افزود: هم اکنون 
از لحاظ تجهیزات پزشکی ازجمله دستگاه های کمک 
تنفسی در داخل کشور در حد تأمین نیاز رسیدیم 
و سومین شــرکت تولید کننده این دستگاه ها نیز 
برای تولید محصول اعلام آمادگی کرده است. وی 

به احداث حــدود هزار و ۵۰۰ تخــت مراقبت های 
ویژه در بیمارستان های کشــور از آغاز شیوع کرونا 
تاکنون اشــاره کرد و افزود: بخشی از این تخت های 
ویژه نیز در استان مازندران در اختیار دانشگاه علوم 
پزشکی قرار داده شــد و پیش بینی می شود تا پایان 
سال جاری نیز حدود هشت هزار تخت بیمارستانی 
دیگر در کشور اضافه شــود. وی با اشاره به افزایش 
نگران کننده بیماران کرونایی در استان مازندران، 
قرارگیری این اســتان در زمره مناطق قرمز کشور 
را ناشی از عادی ســازی رفتار جامعه نسبت به این 
بیماری دانست و اظهار کرد: افزایش بیماران آن هم 
پس از حدود سه ماه روند کاهشی در استان مازندران 

تا حد زیادی زحمات کادر درمانی و مدیران استانی 
را بر باد خواهد داد و ادامه این روند مشکلات دیگری 
را هم برای استان ایجاد می کند. جان بابایی وضعیت 
استان مازندران را به خصوص در برخی شهرستان ها 
نگران کننده توصیف کرد و خواهان تغییر رفتاری 
مردم نسبت به کرونا، رعایت پروتکل های بهداشتی 
و اســتفاده از ماســک و پرهیز از رفتارهای پرخطر 
شــد. وی تاکید کرد: راهی جز رعایت پروتکل های 
بهداشتی از سوی مردم برای مقابله با نداریم. معاون 
درمان وزیر بهداشت از مردم خواست تا پروتکل های 
بهداشتی، به خصوص اســتفاده از ماسک و رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی را در دســتور کار خودشان 

قرار دهند و با ایــن کار ضمن کاهش ضریب ابتلا 
به بیمــاری، کادر درمانی را برای خدمات رســانی 
به ســایر بیماران کمک کنند. وی مهم ترین دلیل 
افزایشــی شــدن آمار بیماران کرونایی در کشور را 
بی مبالاتی در رفتارهای روزمره و عادی سازی رفتاری 
در ارتباط با کرونا برشمرد و خواستار توقف برگزاری 
مراسم عروسی، عزا و سایر تجمعاتی شد که احتمال 
شیوع کرونا را افزایش می دهد. احمد حسین زادگان 
استاندار مازندران در این نشست طی سخنانی ضمن 
ابراز نگرانی بابت افزایش بیمــاری کرونا در برخی 
از شــهرهای اســتان بر جدی گرفتن توصیه های 
دانشگاه علوم پزشــکی برای کنترل بیماری تاکید 
و اظهار امیداوری کرد با اعمال محدودیت هایی که 
درشهرهای وضعیت قرمز انجام شده از این وضعیت 

نگران کننده خارج شوند.

تاخت وتاز کرونا در مازندران

 رئیس کمیسیون آموزش، 
تحقیقات و فناوری مجلس: 
در ۸۵ درصد رشته ها امکان 
استفاده از سابقه تحصیلی 
برای ورود دانشجو بدون 

 امتحان کنکور وجود 
دارد


